
  考前押题抢分练 07 书面表达押题

中考英语作文构思技巧

（一）审：审就是仔细审题。看清要求，确定体裁、人称、时态等。

（二）列：列就是抓要点。根据要点列出英文短语形式提纲，避免遗漏。

（三）扩：扩就是扩展成句。将所列提纲形成“主+谓+宾。”和“主+系+表。”基本句子结构，注意定语

和状语修饰成分位置的使用以及避免中国式英语出现。

（四）连：连就是连句成篇。使用适当的连词和过渡语将表达要点的句子连接成文。

（五）改：改主要从以下几个方面进行自我修改：

1.内容是否完整。        2.时态是否正确。            3.拼写和标点是否正确。

4.主谓是否一致。        5.格式和字数是否符合要求。  6.层次是否清楚。

中考英语作文常见错误分析

1.审题不清：依据作文的评分原则，若文章内容不切题，则不管语言如何规范、用词如何准确，都会被

严重减分。

2.拼写错误 ：拼写是考生应该具备的最起码的基本功，但在考生的作文中却经常能发现很多拼写错误。

有拼写错误的作文肯定会被酌情扣分，而且有大量拼写错误存在的作文不仅体现出语言基本功差，同时也

直接影响内容的表达，通常会降低作文的档次。 

3.名词单复数问题：名词单复数会造成主谓不一致错误，名词前面缺少限定词造成泛指现象。

4.缺少动词：在汉语中没有动词的句子是允许的，但英语中每个完整的句子都必须有动词来构成。

5.中国式英语的排列：按照汉语表述顺寻罗列单词组句。

6.代词的误用：英语中代词的形式很多，包括主格、宾格、物主代词、反身代词等。而汉语中没有主格

和宾格、形容词性物主代词和名次性物主代词之分；此外汉语中很多时候不用物主代词，而英语中要体现

人与物的关系必须用物主代词。

7.句子不完整 ：因为对句子结构认识模糊，出现只写半句的现象，这也是造成失分的原因之一。尤其

体现在（及物动词 / 不及物动词运用）

8.时态、人称和数的搭配错误：汉语动词无时态、人称和数的变化，而对英语来说，这些都至关重要。

9.综合性错误：综合性错误是指单词的大小写和标点符号的错误等，以及形容词和副词的混淆、连词的

误用等等。

中考英语作文常用句型

1. It's important (necessary) for sb. +to do sth.做某事对某人来说……

2. It's no use/no good doing sth .做某事没有用处/没有好处。

3. There is no need to do sth.没必要做某事。

解题技巧



4. There is no point in doing sth.做某事毫无意义

5. What about + doing sth？How about + doing sth？……怎么样？

6. The reason why +(表示结果句子) is that + (表示原因句子)。……的原因是……

7. That is why + (表示结果句子)。那就是……的原因。

8. That is because + (表示原因句子)。那是因为……

9. It is said/reported that +(事件陈述句子)。据说/据报道……

10. There is no doubt that +(事件陈述句子)。毫无疑问……

11. It goes without saying that + (事件陈述句子)。不言而喻，/毫无疑问……

12. As is known to all，+(事件陈述句子)。众所周知，……

13. It is generally/publicly known/considered that…众所周知……

14. As we all know, +(事件陈述句子)。据我们所知，……

15. It's time to do sth./It's time for sth.是该做某事的时候了。

16. It's better/best to do sth.最好做某事。

17. It takes sb. some time to do sth. 某人话多少时间做某事。

18. sth. costs. some mony.某物花了某人多少钱。

19. sb. spends some time/mony(in)doing sth.某人花多少时间/金钱。

20. sb. pays some money for sth.某人为某物付了多少钱。

21. Among various kinds of …， +(陈述句子)。 /= Of all the …， +(陈述句子)。

在各种……之中，……   

22. In my opinion, +(观点陈述句子)。= As far as I am concerned, +(观点陈述句子)。

　 就我的看法……；我认为……

　 In my opinion, playing video games not only takes much time but also is harmful to health.

　　就我的看法打电动玩具既花费时间也有害健康。

23.  With the increase/growth of the population, +(问题陈述句子)。随着人口的增加……

　  With the development of science and technology, +(问题陈述句子)。随着科技的进步…… 

1．（2024·湖南怀化·二模）

友谊总是弥足珍贵。假定你是李华，你因为未能遵守约定帮助你的好朋友 Sandy 进行英语学习从而使得你

们之间产生隔阂，你通过留字条的方式和她沟通和好。现你校英文报正在开展以“An Unforgettable Thing about 

Communication”为题的征文活动，请你用英文投稿，讲述你的经历。

要求：词数 80~100，且不得出现真实姓名与校名。

提示词：English learning, be angry with, give a hope for forgiveness (希望得到原谅), communicate, sincerely, get 

on well with

考前押题抢分

练



An Unforgettable Thing about Communication

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

______________________________________________________________________

【答案】例文：

An Unforgettable Thing about Communication

A misunderstanding between my friend and I left a deep impression on me.

One Sunday evening, I promised to help my best friend, Sandy, with her English learning. But I didn’t show 

up because of something important. What’s worse, I forgot to tell her so that she waited for me for a long time and 

she was angry with me. Next morning, I walked up to her and gave her a note hoping for forgiveness. After reading 

my note, Sandy finally smiled at me. Then I told her that I felt really sorry.

From then on, I believed that communicating sincerely is one of the best ways to get on well with others.

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇记叙文，为话题作文；

②时态：时态主要为“一般过去时”；

③提示：写作要点已给出，要注意不要遗漏题干中的要求，并适当增加细节。

[写作步骤]

①第一步，表明写作意图。借用“一段难忘的交流经历”来引出下文中对该经历的介绍；

②第二步，具体阐述写作内容。从“为何产生隔阂、怎么沟通、事件结果”三方面入手，重点介绍此次难忘

的交流经历；

③第三步，书写结语。表达真诚交流的重要。

[亮点词汇]

①promise to do sth 承诺做某事

②help sb with sth 帮助某人做某事

③show up 出现

④because of 因为

⑤what’s worse 更糟糕的是

⑥wait for 等待

⑦from then on 从那时起

⑧get on well with sb 与某人相处融洽

[高分句型]

①Then I told her that I felt really sorry.（that 引导的宾语从句）

②From then on, I believed that communicating sincerely is one of the best ways to get on well with others.（that



引导的宾语从句）

1．（2024·河南洛阳·一模）

“人心齐，泰山移”。在学习和生活中，学会与他人团结协作是非常重要的。请用英语写一篇短文，描述

你与他人合作的一次经历，并谈谈你的感受。

要求：

1. 文中不得出现考生真实姓名和学校名称；

2. 词数 100 左右。

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

_______________________

【答案】例文：

In my junior high school life, I experienced the profound truth behind the saying, “Unity is strength.”

Once, my classmates and I were assigned a group project on environmental conservation. We divided the 

tasks, with each member specializing in their area of expertise. Through regular discussions and mutual assistance, 

we overcame challenges and completed the project with flying colors. 

This experience taught me the value of teamwork. Collaborating with others not only enriches our knowledge 

but also fosters a sense of belonging and accomplishment. It reminds me that when we unite, even the mightiest 

obstacles can be overcome.

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇话题作文；

②时态：时态为“一般过去时”；

③提示：考生应根据题干要求，描述与他人合作的一次经历，并谈谈感受。可适当增加细节，突出写作重

点。

写作步骤]

第一步，引出话题“团结就是力量”；

第二步，具体阐述，描述与他人合作的一次经历；

第三步，书写结语，谈谈感受。

[亮点词汇]

①Unity is strength 团结就是力量

②assign 分配

③area of expertise 专业领域

④value of teamwork 团队合作的价值

[高分句型]

①Collaborating with others not only enriches our knowledge but also fosters a sense of belonging and



 accomplishment.  (not only…but also…句型)

②It reminds me that when we unite, even the mightiest obstacles can be overcome. (when 引导的时间状语从句)

1．（2024·山东济宁·一模）

某报社英文专栏组织初三学子开展“我想对你说”主题征文活动，这句话或许是对父母的一句“我爱你”或

许是对老师、同学的一句“谢谢您”或许是对身边人的一句“对不起”等。请将“I want to say ______ to 

______ ” 补充完整，并以此为题写一篇不少于 100 词的短文。

要点：

1. 阐述你说这句话的原因或描述背后发生的故事；

2. 谈谈你的感受。

I want to say ________ to ________

How time flies! My junior school life will come to an end. When I look back at those days, I want to say 

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

______________________________________________________________________________________

【答案】例文

I want to to say sorry to my friend

How time flies! My junior school life will come to an end. When I look back at those days, I want to say sorry 

to my friend for what I did on that April Fool’s Day. 

I remember I’d spent days planning those jokes. As soon as I saw my friend in the classroom, I went all out to 

surprise him. However, as the day went on, I noticed his smile disappearing. All of a sudden, I realized I went too 

far. I felt so regretful as I saw sadness in his eyes. Unfortunately, I didn’t chose to face my mistake. Since then, our 

relationship has gone from bad to worse. 

Now I’ve come to understand the importance of respect in any kind of humor between friends. I hope he can 

forgive me for what I did.

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇话题作文；

②时态：本文时态以“一般过去时”为主；

③提示：写作要点应注意题干给出的“介绍自己想说的话以及原因”并适当补充，使文章内容充实。

[写作步骤]

第一步，点题，介绍自己想表达的是抱歉；

第二步，描述事件的经过，自己想道歉的原因；

第三步，表达自己的感受，并收尾。

[亮点词汇]

①say sorry to 对……说抱歉



②all of a sudden 突然地

[高分句型]

①As soon as I saw my friend in the classroom, I went all out to surprise him.（as soon as 引导的时间状语从句）

②I hope he can forgive me for what I did.（省略引导词 that 的宾语从句）

1．（2024·重庆九龙坡·一模）

在 2024 年“两会”上，教育部提出要着力解决“小眼镜”、“小胖墩”和学生心理健康问题。为响应号召，

某英文网站开设了“树洞倾述”专栏，并在近期收到了一些求助邮件。请你结合“两会”精神，就收集到的

一至两个典型问题提出相关建议，帮助他们解决烦恼，快乐成长。

要求：

1.80-120 词；

2.文中不能出现自己的姓名和所在学校的名称。

参考信息：It’s common for us to have trouble.

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

______

【答案】例文

    We have received some help emails recently. Shortsightedness is one of the typical problems. For students who 

are short-sighted, they shouldn’t read books or magazines for too long. They can stop for a while to let their eyes 

have a rest. Then, they shouldn’t read books under strong lights or weak lights. Obesity is another typical problem. 

Some students are too fat. Obesity can lead to a number of serious health problems, including heart disease, 

diabetes, and high blood pressure. It’s important to make healthy food choices. This means eating plenty of fruits,



 vegetables, and whole grains, and avoiding processed and high-fat foods. In addition to making healthy food 

choices, it’s important to take more exercise. 

    It’s common for us to have trouble. I hope the above suggestions can be helpful.

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇材料作文；

②时态：时态以“一般现在时”为主；

③提示：根据所给提示完成写作，注意标点符号及大小写等问题，不要犯语法错误。注意上下文之间的逻

辑关系，语意连贯。

[写作步骤]

第一步，表明写作意图；

第二步，就收集到的一至两个典型问题提出相关建议；

第三步，书写结语。

[亮点词汇]

①shortsightedness 近视

②typical 典型的

③short-sighted 近视的

④have a rest 休息一下

⑤obesity 肥胖

⑥a number of 许多的

⑦in addition to 除了

[高分句型]

It’s important to make healthy food choices.(it 作形式主语)

1．（2024·四川广元·二模）

如今外出旅游备受欢迎，但在旅游中我们也时常会看到一些不文明行为。学校校报正以“Traveling in Good 

Manners”为题，向广大学生征稿，倡导大家文明旅游。请你结合以下提示要点和自己的认识，写一篇

英文稿件。

写作要点：

1.列举常见的不文明行为 (不少于两个)；

2.根据不文明行为提出个人观点及建议 (不少于两点建议)；

3.倡导文明旅游。

写作要求：

1.文中须包含以上要点；

2.文中不能提及本人的真实姓名、地名和校名；

3.词数 80 左右，标题和开头语已给出，不计入总词数。



参考词汇: tourist attractions (景区)

Traveling in Good Manners

Nowadays, traveling is getting more and more popular.

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

___________

【答案】例文

Traveling in Good Manners

Nowadays traveling is getting more and more popular. However, some people don’t behave themselves in 

tourist attractions when traveling. For example, some of the travelers throw rubbish everywhere. It’s not only 

impolite but also harmful to the environment around us. We should put rubbish into dustbins. Some of the travelers 

like picking flowers in a park. It should also be stopped because flowers are beautiful and we should protect them. 

We can put up signs beside the flowers to remind travelers not to pick them.

Let’s take action right now and travel in good manners.

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇记叙文，为材料作文；

②时态：时态为“一般现在时”；

③提示：写作要点已给出，考生注意不要遗漏要点，并注意适当添加细节，突出写作要点。

[写作步骤]

第一步，列举两个不文明的行为进行介绍；

第二步，介绍自己对不文明行为的看法并给出改正建议；

第三步，号召大家文明旅行。

[亮点词汇]

①behave themselves 文明举止

②put rubbish into dustbins 把垃圾扔进垃圾桶

[高分句型]

①However, some people don’t behave themselves in tourist attractions when traveling.（when



引导的时间状语从句）

②Let’s take action right now and travel in good manners.（祈使句）

1．（2024·河南周口·一模）

良好的身心健康能为我们的未来打下坚实的基础，为此，学校校报特发起关于青少年的心理健康的征

文活动。

请以“How to Keep Mentally Healthy”为题，结合下列要点，联系实际写一篇英语文稿，谈谈我们作为青

少年学生，可以从哪些方面来帮助自己心理健康地发展。

要求：1. 内容应包含图中要点，并且对每个要点再进行补充说明；

2.文中不得出现真实姓名和学校名称；

3.词数 100 左右，开头和结尾已给出，不计入总词数。

How to Keep Healthy in Mind

As is known to all, psychological health is as important as physical health. As middle school students, how can 

we develop our mental health? I think the following suggestions might be helpful. 

________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____

I hope these suggestions will help you.

【答案】例文

How to Keep Mentally Healthy

As is known to all, psychological health is as important as physical health. As middle school students, how can 

we develop our mental health? I think the following suggestions might be helpful. 

Firstly, we should communicate with not only our parents and friends but also our teachers and classmates.



 Communication is a bridge to connect people. Secondly, don’t be afraid of all kinds of problems. We should 

be brave to face them. Thirdly, we should be confident in ourselves. Believe that it’s you who shape your own 

future. What’s more, we should love both ourselves and others, which makes us become a warm person. Last but 

not least, be independent. We should learn to look after ourselves so that we can live on our own when we grow up. 

I hope these suggestions will help you.

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇材料作文；

②时态：时态为一般现在时；

③提示：根据提示内容介绍可以从哪些方面来帮助自己心理健康地发展。

[写作步骤]

第一步，引出话题；

第二步，介绍可以从哪些方面来帮助自己心理健康地发展；

第三步，书写结语。

[亮点词汇]

①communicate with 和……交流

②be afraid of 害怕

③all kinds of 各种各样的

[高分句型]

①Believe that it’s you who shape your own future.  (强调句)

②What’s more, we should love both ourselves and others, which makes us become a warm person. (which 引导的

定语从句)

③We should learn to look after ourselves so that we can live on our own when we grow up. (so that引导的目的状

语从句以及 when 引导的时间状语从句)

1．（2024·山西·一模）

某班开展主题为“同学，放轻松！”的书信漂流活动，号召大家在考试冲刺阶段中学会劳逸结合，适度放

松。活动要求每位同学写一封信，介绍自己在忙碌生活之余如何放松自己。假如你是该班同学李君，

请你结合自己的经验，写一封信。

内容包括：

● Describe your busy life these days. 

● Tell a story about how you relaxed yourself from the busy life. 

● Give your classmate more suggestions. 

要求：

1. 词数不少于 80 词；

2. 文中不得出现真实的人名、校名。



____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________

【答案】One possible version:

The exam is coming. In order to work well in it, I spend more time doing exercises. On weekends, I have 

many classes. How busy my life is!

Last weekend, I couldn’t focus myself on my study and I couldn’t follow my teachers in class, because I was 

too tired and sleepy. Although I tried my best to listen carefully in class, nothing changed. Then I went to my friend 

Mark’s house, we talked about the life in our primary school. As we recalled our childhood, we all laughed. The 

sweet memory was like a gust of wind which blew away all my worries and tiredness. 

In order to relax, I have more suggestions. We can take up some of our hobbies such as painting, dancing and 

so on. We can also go hiking or flying kites to enjoy the beautiful spring. It is a good choice for us to have a good 

sleep so that we can refresh our bodies.

【详解】[总体分析]

① 题材：本文是一篇材料作文；

② 时态：时态为“一般现在时”和“一般过去时”；

③ 提示：根据所给提示完成写作，注意标点符号及大小写等问题，不要犯语法错误。注意上下文之间的逻

辑关系，语意连贯。

[写作步骤]

第一步，总体介绍自己的生活很忙碌；

第二步，介绍自己上周的活动情况；

第三步，最后给一些放松的建议。

[亮点词汇]

① in order to 为了

② try one’s best to do sth 尽力做某事

③ take up 开始从事

[高分句型]

① Although I tried my best to listen carefully in class, nothing changed. (although 引导的让步状语从句)

② As we recalled our childhood, we all laughed. (as 引导的时间状语从句)

8．（2024·湖南怀化·一模）

（B）图示作文：根据所给图片，用英语写一篇短文。



要求：（1）话题作文或图示作文任选其一。

（2）词数在 80~100 之间。

（3）字迹工整，语法正确，意思连贯，合乎逻辑，可适当发挥。

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

【答案】例文

One day, Tom and Mike were playing on the street with a stick in each other’s hands when a grandma with a 

basket of vegetables came near. The two boys didn’t notice her and continued their game. All of a sudden, Tom’s 

stick hit the basket and it dropped on the ground. The vegetables in it were here and there. They said sorry to the 

grandma at once and helped put the vegetables back in the basket. Then Mike had an idea. They made a decision to 

send her home. Then they carried the basket with one stick and followed the grandma to her home. The grandma 

was very thankful.

【详解】[总体分析]

① 题材：本文是一篇看图作文；

② 时态：一般过去时；

③ 提示：考生应根据所给图片梳理出写作要点，注意不要遗漏信息，适当添加细节，并突出写作重点。

[写作步骤]

第一步，描述故事起因。描述因没注意而不小心打翻了老奶奶的篮子；

第二步，描述故事经过。从“篮子被打翻、孩子们的处理方式等”几个方面重点介绍；

第三步，描述故事结尾。表达老奶奶的感激之情。

[亮点词汇]

① playing with a stick 玩棍子

② a basket of 一篮子……

③ came near 靠近

④ All of a sudden 突然

⑤ dropped on the ground 掉在地上

⑥ here and there 到处

⑦ said sorry to 向……道歉



⑧ put ... back 把……放回原处

⑨ made a decision to 决定……

[高分句型]

① One day, Tom and Mike were playing on the street with a stick in each other’s hands when a grandma with a 

basket of vegetables came near.（when 引导时间状语从句）

② All of a sudden, Tom’s stick hit the basket and it dropped on the ground.（and 引导并列句）

9．（2024·江苏扬州·一模）

中国饮食文化博大精深。假如你是李明，上周你校开展了以“品中华美食，传承中华文化”为主题的校园

美食节活动。请你根据以下图示提示，用英语给你的英国笔友 Mike 写一封电子邮件，分享本次活动的过程

和感受。

 

要求：

1. 电子邮件的内容必须包括图示中的所有要点，可适当增加细节，以使行文连贯；

2. 文中不得出现真实的人名、校名和地名；

3. 词数 100 左右(电子邮件的开头和结尾已给出，不计入总词数)。

参考词汇： campus 校园；process 过程

Dear Mike, 

How is everything going? In order to promote Chinese food culture and enrich students’ campus life. 

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

___________________________________________________________________________________

Yours, 

Li Ming



【答案】例文

Dear Mike,

How is everything going? In order to promote Chinese food culture and enrich students’ campus life. Our 

school held a food festival in the dining hall last Friday. 

During the activity, the cooks from our school introduced traditional styles of cooking and cooked many 

famous dishes like salad, bread, cakes, Yangzhou fried rice, Gong Bao Chicken and etc. Many students enjoyed 

traditional food and watched the process of cooking. They also cooked by themselves with the help of the cooks. 

All of them spoke highly of this activity. Meanwhile, they had a better understanding of China’s rich and special 

food culture. 

In a word, I am interested in learning to cook delicious food. I can depend on myself when I am at home alone. 

What’s more, cooking helps develop a life skill. It is necessary for us to learn to cook in schools. 

I’m looking forward to hearing from you.

                 Yours,

Li Ming

【详解】[总体分析]

①题材：本文是一篇应用文，为电子邮件；

②时态：时态为“一般过去时”；

③提示：写作要点已给出，考生应注意不要遗漏图片中对于本次美食节的时间、地点、活动及你的感受的

描述，可以适当添加细节，并突出写作重点。

[写作步骤]

第一步，表明写作意图，通过描述美食节的举办意义来引出此次活动；

第二步，具体描述写作内容。详细描述美食节的活动过程；

第三步，谈论一下自己对于此次活动的感受。

[亮点词汇]

①speak highly of 赞扬；

②in a word 总之；

③be interested in 对……感兴趣；

④depend on 依靠

[高分句型]

 It is necessary for us to learn to cook in schools. (it 作形式主语)

10．（2024·河北承德·一模）

李平的英国朋友 Jack 要来中国当交换生，恰好可以一起过中秋节。下面是 Jack 给他发来的电子邮件的部分

内容。请你根据所给内容，以李平的名义回复。

注意：

（1）回复邮件须回答所给邮件内容中的问题，可适当发挥。



（2）回复邮件中不得出现真实的地名、校名和人名。

（3）词数 80 个左右（开头和结尾已给出，不计入总词数）。

I plan to be at your school for the exchange visit next term. And I can spend the Mid-Autumn Festival with 

you. I’m really excited about it!

Well, why am I writing right now? I really want to know something about this festival. So, could you 

introduce it to me?

Dear Jack,

I’m very happy to hear from you.

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

____________________________________________________________________________________________

_________

Yours,

Li Ping

【答案】例文

Dear Jack,

I’m very happy to hear from you.

Everything is fine. I’m excited to know that you’ll come to China and we can spend the Mid-Autumn Festival 

together.

It falls on August 15th in Chinese lunar calendar every year. And it’s a time for the whole family to get 

together. We usually have a big dinner, admire the moon and share mooncakes. As for the Chinese traditional art 

forms, paper cutting is one of them. It has been around for over 1500 years. The red paper is cut with scissors and 

the pictures are usually flowers, animals and things about Chinese history.

Enjoy your stay in China.

Yours,

Li Ping

【详解】[总体分析]

① 题材：本文是一篇电子邮件；

② 时态：时态为“一般现在时”；

③ 提示：根据邮件的问题提示完成写作，注意标点符号及大小写等问题，不要犯语法错误。

[写作步骤]



以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载

或阅读全文，请访问：https://d.book118.com/856031114040010133

https://d.book118.com/856031114040010133

